

法学专业（涉外卓越法律人才培养试点班） 教学培养方案

一、培养目标

涉外卓越法律人才基地培养德智体全面发展，系统掌握中国法及相关国际法，具有较强法律应用能力，同时以英语作为工作语言，能在境内外资机构、境外中外资机构、国家机关、企事业单位、涉外律师事务所等从事涉外法律服务的复合型、应用型、外向型法律人才。

二、培养要求

本基地培养的学生掌握法学的基本理论和基本知识，精通中国法，掌握相关国际法，学习经济学、国际政治学、社会学等知识，接受跨国争议解决方式等法律思维和实务训练，能以英语作为工作语言，运用法学知识和诉讼、仲裁、非诉讼争端解决方式来分析和解决相关法律问题。

毕业生应获得以下几方面的知识和能力

- （一）掌握法学的基本理论和基本知识，精通中国法，掌握相关国际法知识；
- （二）学习相关经济学、政治学、社会学等的基本知识；
- （三）掌握法学的基本研究方法和分析方法；
- （四）具有法律操作技能，特别是熟练运用诉讼、仲裁、非诉讼争端解决方式解决纠纷的能力；
- （五）掌握一门外语，具有较强的听、说、读、写能力，并能用该外语作为工作语言处理法律业务。

三、主要课程

法理学、宪法、民法、刑法、民事诉讼法、刑事诉讼法、中国法制史、知识产权法、国际公法、国际私法、国际经济法、行政法、商法学、国际商事仲裁、非诉讼争端解决机制、国际司法争端解决机制、律师实务、WTO 法律制度等。

四、实践性教学环节

社会见习、专业见习、毕业实习、毕业论文等。

五、修业年限与毕业学分

修业年限：本科全日制四年 毕业学分：170 分

六、授予学位

中国法学学士

Teaching Plan for the International Excellent Legal Professionals Experimental Class in Major of Law (Bachelor's Degree)

I . Objectives

The program is aimed to train the students to be internationally-oriented legal professionals with full development in morality, intelligence, and physique, good command of Chinese law, international law as well as related knowledge in other areas, and strong practical capability. The graduates shall be proficient in English and be able to provide international legal services at foreign enterprises in China and abroad, government bodies, enterprises and foreign law firms etc.

II . Requirements

The graduates shall master the basic theory and knowledge of law, have a good command of Chinese law, and master the relevant international law. They shall also have the knowledge of economic science, international political science and social science. Finally, they shall have the ability to analyze and resolve legal problems in English and resolve the disputes through litigation, arbitration and alternative means.

The graduates are expected to acquire the knowledge and skills in the following aspects:

1. To acquire the basic theory and fundamentals of law, both Chinese law and international law.
2. To acquire the basic theory and fundamentals of economic science, political science and social science.
3. To acquire the basic research and analytical methodologies in the field of law
4. To be able to apply the knowledge to analyze and solve the legal problems in practice, especially to resolve the disputes through litigation, arbitration and alternative means.
5. To be capable of understanding, speaking, reading and writing in a foreign language and dealing with legal affairs in the foreign language.

III . Core courses

Jurisprudence, Constitutional law, Civil Law, Criminal law, Civil Procedure law, Criminal procedure law, History of Chinese legal system, Intellectual property law, international law, International Private law, International Economic law, Administrative law, Commercial Law, International commercial arbitration, Alternative dispute resolutions, International judicial resolutions of disputes, lawyer practice, and WTO legal system,

IV. Main links of teaching practice

Social investigation, specialized probation, graduation field work, graduation dissertation, etc.

V. Length of schooling and graduation credits

Length of schooling: 4 years (full-time) for bachelor's degree

Required credits in total: 170

VI. Awarded Degree

Bachelor of Law in China